



深水埔街坊福利會小學通告

LCT/21-22/45

二零二二年五月五日

「高效能家長學習社群——親子放閃體驗館」網上工作坊

敬啟者：

香港大學教育學院張慧明博士團隊現舉辦「高效能家長學習社群——親子放閃體驗館」家長工作坊，透過一系列活動，讓家長掌握親子閱讀繪本的良方。活動詳情如下：

日期：	14/5/2022 (星期六)
時間：	上午 9 時 30 分至 11 時 30 分
模式：	以網上 Zoom 視像形式進行
主講：	李孝聰博士、張慧明博士
備註：	報名方法： 可於 2022 年 5 月 10 日 (星期二) 或之前使用此通告或海報內的二維碼報名。 如獲接納，將會收到 WhatsApp 通知。



請 貴家長填妥下列回條，於 5 月 9 日或以前交回班主任辦理為荷。

此致
貴家長

校長: 張麗雲 謹啟

(廖正然代行)

回條

LCT/21-22/45

「高效能家長學習社群 - 親子放閃體驗館」網上工作坊

敬覆者：

- 本人已知悉關於上述工作坊的詳情，並會自行報名參加。
- 本人不參加上述工作坊。

此覆

深水埔街坊福利會小學張校長

_____ 班 學生 _____ ()

二零二二年五月 _____ 日

家長簽署：_____

*請在適當的內加✓

家長姓名：_____

聯絡電話：_____



香港大學教育學院
中文教育研究中心
CACLER
Department of Chinese Language Education Research



高效能(多元文化)
家長學習社群聚會
Parent Learning Community Gathering of Effective Teachers

親子放閃體驗館

Fantastic Parent-Child Reading Exploration

家長面對子女升小，在疫情下不免更擔心，其實親子閱讀正是協助兒童愉快升小的必殺技，能令兒童在讀寫萌芽期的才能發揮得淋漓盡致，講者會介紹高效能的親子閱讀策略，分析如何選取高質素的圖書書，並與家長親身體驗閱讀後的親子活動，使子女升小放閃。

Parents may have concerns about children entering primary school, especially during the pandemic. Parent-child reading is a wonderful strategy to help children bridge this transition smoothly, and start to develop their reading ability during this stage. The speakers will introduce highly effective parent-child reading strategies, explain how to choose good quality picture books, and let parents experience parent-child post-reading activities.

歡迎參加

親子閱讀滿溫情

妙問妙答有創意

閱讀良策助升學



李孝聰博士
國語和寫作教學專家，其演講手法生動鬼馬，曾為香港教育學院中文學系副系主任，撰寫不少中國語文學習材料，並積極推動國語教學，獲香港教育大學及教育局邀請擔任多個中文教師培訓課程講師，對中國語文研究甚具心得。

Dr. How Chung LEE
Dr. Lee is an expert in the teaching of reading and writing and a dynamic and fun speaker. Previously he was the deputy head of the Chinese Department at the Hong Kong Institute of Education. Dr. Lee is very experienced in Chinese language research. He is a writer of Chinese language learning materials, and he actively promotes the use of picture books in teaching. He has often been invited by the Education Bureau and the Education University of Hong Kong to serve as Lecturer in training courses for Chinese language teachers.

張慧明博士
香港語文教學研究專家，閒時喜愛創作兒童繪本。現任香港大學教育學院副教授，兼任中文教育研究中心總監。研究領域為中文識字、閱讀及寫作、語優及創意教育等，對學習理論有深入研究，對教學策略有豐富的心得。

Dr. Wai Ming CHEUNG
Dr. Cheung is a teaching and learning expert in language. She is currently an Associate Professor at the Faculty of Education, the University of Hong Kong, and the Director of the Centre for Advancement of Chinese Language Education and Research (CACLER). Experienced in teaching strategies, Cheung's research interests include Chinese character acquisition, reading and writing, creativity and gifted education, as well as learning theories.

日期 DATE

2022 5.14

星期六 SAT

時間 TIME

9:30 AM

11:30 AM

活動 EVENT



ZOOM

以網上ZOOM
視像形式進行
ZOOM-Meeting

查詢 INQUIRIES 詢

李小姐 Ms. Lee

☎ 3917 6184

黃小姐 Ms. Wong

☎ 3917 4147

EMAIL 電

prhup@hku.hk

Facebook 粉

<https://www.facebook.com/TPC-39174147/>



<https://forms.gle/TPC-39174147>

The seminar will be conducted in Cantonese.